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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Polityki Senioralnej (nr 1) 
9 maja 2014 r. 
Komisja Polityki Senioralnej, obradująca pod przewodnictwem wicemarszałka 
Sejmu Cezarego Grabarczyka, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Tempska-Jaczyńska – wicedyrektor 
Biura Komisji Sejmowych, Małgorzata Cholewa, Elżbieta Przybylska – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dzień dobry paniom i panom posłom. Otwieram zwołane na podstawie art. 20 ust. 2 
regulaminu Sejmu pierwsze posiedzenie Komisji Polityki Senioralnej. 
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji: przewodni-

czącego oraz zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a ust. 1 regulaminu Sejmu 
uchwały komisji zapadają większością głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby człon-
ków komisji. Wchodząc, zapoznałem się z listą. Na tej podstawie stwierdzam kworum. 
Przypominam, że komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu powołuje i odwołuje 
członków  prezydium  w głosowaniu  jawnym  większością  głosów.  Głosowanie  jawne 
odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy komisji. Gło-
sowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzy-
mał od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą 
większość głosów, to znaczy, więcej głosów za niż przeciw. Powtórzę to zdanie. Wybór 
zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość głosów, 
to znaczy, więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod uwagę. 
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 
zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasady 
głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich państwa posłów jasne? 
Jasne. Nikt nie zgłasza wątpliwości. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Bardzo proszę. 

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (PO):
Dziękuję, panie marszałku. Chciałabym zgłosić na przewodniczącego Komisji pana posła, 
który siedzi obok mnie, Michała Szczerbę. Pan poseł w 2011 r. był jednym z inicjatorów 
i jest przewodniczącym Parlamentarnego Zespołu do Spraw Uniwersytetów Trzeciego 
Wieku. W 2012 r. został członkiem Komisji do Spraw Polityki Senioralnej przy Minister-
stwie Pracy i Polityki Społecznej jako jedyny z parlamentarzystów. W 2013 r. był inicja-
torem nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym, dzięki której obecnie jest możliwość 
powoływania gminnych rad senioralnych. Poza tym znamy pana posła z jego szczególnej 
aktywności w tym obszarze, jeśli chodzi o seniorów. Myślę, że jest to kandydatura odpo-
wiednia do tematyki Komisji, która właśnie została powołana przez Sejm. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Pani posłanka Okła-Drewnowicz zgłosiła pana posła Michała Szczerbę. Czy 
pan poseł wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Michał Szczerba (PO):
Tak, panie marszałku, wyrażam zgodę. 
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Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Czy są inne propozycje? Jest. Bardzo proszę. 

Poseł Waldemar Andzel (PiS):
Chciałem zgłosić w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość panią poseł, panią profesor 
Józefinę Hrynkiewicz, znaną w parlamencie osobę, polskiego socjologa, profesora nauk 
humanistycznych, nauczyciela akademickiego, specjalistę polityki społecznej. Myślę więc, 
że życiorys i doświadczenie pani poseł jest jak najbardziej na miejscu, żeby to właśnie 
pani profesor Hrynkiewicz prowadziła Komisję Polityki Senioralnej. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję bardzo. Czy pani poseł wyraża zgodę? 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Mamy drugie zgłoszenie: pani posłanka Józefina Hrynkiewicz wyraziła zgodę. 
Czy są inne propozycje? Nie widzę dalszych zgłoszeń. Zamykam listę. Zgłoszone zostały 
dwie kandydatury na funkcję przewodniczącego. Proponuję, aby głosowanie przeprowa-
dzić zgodnie z kolejnością alfabetyczną. 

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Panie marszałku? 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Tak? Bardzo proszę. 

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Jeżeli jest dwoje kandydatów, to może by przedstawili swoje koncepcje, takie nawet bar-
dzo ogólne, pracy tej Komisji. Nie wiem, czy reszta kolegów się na to zgodzi. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Jest taki wniosek. 

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak uważam. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Czy jest sprzeciw wobec tego wniosku, aby kandydaci przedstawili swoje propozycje? 
Jest sprzeciw. W tej sytuacji przegłosujemy wniosek. Kto z państwa  jest za tym, aby 
kandydaci przedstawili swoje propozycje dotyczące programu działania Komisji? Kto 
jest za, proszę o podniesienie rąk. 15 głosów za. Kto jest przeciw? 5 głosów przeciw. Kto 
się wstrzymał? Jedna osoba się wstrzymała. 
Stwierdzam, że wniosek został przyjęty. Proponuję, abyśmy przyjęli propozycję pani 

posłanki Śledzińskiej-Katarasińskiej  i zakreślili  limit czasu na przedstawienie propo-
zycji do 3 minut. Jako pierwsza przedstawi swoje propozycje pani posłanka Józefina 
Hrynkiewicz. Bardzo proszę. …Jeżeli mam to potraktować jako… 

Poseł Krzysztof Jurgiel (PiS):
Jako wniosek formalny. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
…jako wniosek formalny, aby w takiej kolejności przeprowadzić głosowanie... 

Poseł Krzysztof Jurgiel (PiS):
W jakiej byli zgłaszani. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
W tej sytuacji pojawia się propozycja odmienna od propozycji, którą ja przedstawiłem. 
Pan poseł przedstawił propozycję, aby głosowanie przeprowadzić zgodnie z kolejnością 
zgłoszeń. Kto z państwa jest za tą propozycją? 6 głosów. Kto jest przeciwny? 14 głosów 
przeciwnych. Kto się wstrzymał? 1 osoba. 
W tej sytuacji wniosek upadł. 
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Bardzo proszę, pani poseł, o wystąpienie. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Panie marszałku, szanowni państwo, tak się akurat składa, że jestem autorką programu 
przedstawionego rządowi, a dotyczącego sytuacji osób starszych i problemów, a także 
sposobów rozwiązywania tych problemów. Myślę, że to jest zawarte w założeniach poli-
tyki ludnościowej państwa. Ten program został przyjęty przez II Kongres Demograficzny 
w Polsce, który odbył się pod patronatem pana prezydenta. Pod moim kierunkiem, pod 
moją redakcją, z moim udziałem także opublikowany został taki poważny zespół eksper-
tyz dotyczący sytuacji osób starszych w Polsce. Myślę, że zgodnie z tym, co zostało już 
przekonsultowane, przedyskutowane w bardzo wielu środowiskach i w wielu gremiach, 
także stało się to udziałem świadomości społecznej dzięki licznym publikacjom. Program 
ten jest na stronie Rządowej Rady Ludnościowej. Jestem od 15 lat członkiem Rządowej 
Rady Ludnościowej, która pełni funkcję doradczą do spraw polityki ludnościowej przy 
premierze. Ekspertyza i ten program zawiera kilka punktów. Po pierwsze, to jest sprawa 
dochodów, dalej, sprawa sytuacji mieszkaniowej ludzi starych, dostępu do usług ochrony 
zdrowia, dostępu do usług opieki pielęgnacji oraz do zatrudnienia, a także, co jest moim 
zdaniem niezwykle ważne, pozycji ludzi starych w rodzinie i społeczeństwie. Jest tam 
również taki poważny rozdział dotyczący antydyskryminacji związanej z wiekiem. Jeśli 
państwa interesuje któryś z tych programów, ponieważ opisałam ten program na bli-
sko 200 stronach, to jestem gotowa każdy z tych punktów rozwinąć. Na razie, myślę, 
wystarczy taka zapowiedź tego programu. Sądzę, że wsparcie Sejmu dla realizacji tego 
programu, który  jest oficjalnym programem, całkowicie apolitycznym byłoby bardzo 
cenne. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Bardzo dziękuję, pani poseł. Bardzo proszę pana posła Szczerbę o przedstawienie swoich 
propozycji. 

Poseł Michał Szczerba (PO):
Szanowni państwo, nie byłoby dzisiejszego posiedzenia Komisji Polityki Senioralnej, 
gdyby nie 24 grudnia 2013 r., kiedy nastąpiło przyjęcie przez Radę Ministrów długofa-
lowych założeń polityki senioralnej państwa na lata 2014–2020. Tak,  jak powiedziała 
pani poseł Marzena Okła-Drewnowicz, byłem jedynym parlamentarzystą, który został 
powołany przez pana ministra Kosiniaka-Kamysza w skład tego zespołu w lutym 2013 r. 
Przedstawicielem Senatu jest pan senator Mieczysław Augustyn. Ten zespół nadal funk-
cjonuje i właśnie powołanie stałej komisji sejmowej było jednym z postulatów, jednym 
z wniosków Rady do Spraw Polityki Senioralnej, na czele której stoi pan prof. Bolesław 
Samoliński, krajowy konsultant do spraw zdrowia publicznego. Długofalowa polityka 
senioralna w Polsce jest właśnie wynikiem pracy tej Rady. Następnie była przedmiotem 
konsultacji społecznych, także ze środowiskami seniorskimi, ze środowiskiem uniwer-
sytetów trzeciego wieku. Oprócz tego dokumentu mamy także drugi dokument progra-
mowy, nad którym pracowałem, a mianowicie Rządowy Program na rzecz Aktywności 
Społecznej Osób Starszych na lata 2014–2020. Uruchomiona została transza środków 
w wysokości  40.000  tys. zł  rocznie  na dotacje  dla  organizacji  pozarządowych,  które 
wspierają aktywność społeczną w wielu obszarach osób starszych. Oczywiście plan pracy 
Komisji  będzie przedmiotem wspólnego uzgodnienia  całego nowego prezydium oraz 
państwa, członków Komisji, natomiast niewątpliwie dokumentem programowym, który 
wychodzi  jakby naprzeciw także naszym pracom, będzie długofalowa polityka senio-
ralna przyjęta przez Radę Ministrów. Oczywiście nie będziemy ograniczać się wyłącznie 
do tego dokumentu, ale chcielibyśmy na początku przede wszystkim dokonać dogłębnej 
diagnozy sytuacji osób starszych, która oczywiście się zmienia. W tym zakresie posia-
damy bardzo dobre badania PolSenior, które przeprowadził prof. Piotr Błędowski, prezes 
Polskiego Towarzystwa Gerontologicznego. Chciałbym, żeby nasza Komisja, Komisja 
Polityki Senioralnej, współpracowała także z grupą ekspertów, takich jak prof. Samo-
liński i prof. Błędowski. Zachęcam więc wszystkich do współpracy. Uważam, że w odnie-
sieniu do starzenia się polskiego społeczeństwa, w odniesieniu do polityki wobec osób 
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starszych potrzebna jest polityka odwagi. Za taką odważną decyzję uważam powołanie 
dzisiaj komisji stałej. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Bardzo dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Propozycja pana posła Jurgiela doty-
czyła tylko przedstawienia, nie obejmowała zadawania pytań. W tej sytuacji przystę-
pujemy do głosowania. Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącej Komisji pani 
posłanki Józefiny Hrynkiewicz, proszę o podniesienie rąk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 
Dziękuję. Kto się wstrzymał? Nikt się nie wstrzymał. 

Sekretarz Komisji Elżbieta Przybylska:
6 głosów za, 14 przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Stwierdzam, że kandydatura nie uzyskała wymaganej większości. 
Przechodzimy do głosowania nad drugą kandydaturą. Kto jest za wyborem na funk-

cję przewodniczącego Komisji pana posła Michała Szczerby, proszę o podniesienie rąk. 
Ile? 17 głosów. Dziękuję. Kto jest przeciw? Nikt. Kto się wstrzymał? Także nikt. 
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Michał Szczerba 

przy 17 głosach za, i braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przechodzimy  do wyboru  zastępców przewodniczącego Komisji. Komisja Polityki 

Senioralnej liczy 27 posłów. Jest to tak zwana komisja średnia. Regułą jest, że komisja 
średnia liczy 3 zastępców. I taka jest propozycja Prezydium Sejmu. Czy są inne propo-
zycje? Jest inna propozycja. 

Poseł Marek Balt (SLD):
Chciałbym zaproponować, żeby poszerzyć skład prezydium do czterech osób. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Do czterech.  Proponuję,  żebyśmy  przegłosowali  tę propozycję.  Kto  z państwa  jest 
za wyborem 4 zastępców przewodniczącego Komisji, proszę o podniesienie rąk. 16 gło-
sów za. Kto jest przeciw? Nie ma. Kto się wstrzymał? 2 osoby. 
Stwierdzam, że Komisja rozstrzygnęła, że dokonamy wyboru 4 wiceprzewodniczą-

cych. 
Proponuję, abyśmy przeszli do zgłaszania kandydatur na funkcje zastępcy przewod-

niczącego Komisji. Jest zgłoszenie. Bardzo proszę. 

Poseł Michał Szczerba (PO):
Szanowny panie marszałku, mam przyjemność w imieniu Klubu Platforma Obywatelska 
zgłosić kandydatkę na wiceprzewodniczącą Komisji panią poseł Marzenę Okłę-Drewno-
wicz. Chciałbym powiedzieć, że pani poseł Okła-Drewnowicz była zastępcą dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skarżysku Kamiennej. Kierowała tym ośrod-
kiem przez ponad 10 lat i zajmowała się bezpośrednio osobami starszymi, między innymi 
domami pomocy społecznej, środowiskowymi domami samopomocy, a także usługami 
opiekuńczymi. Od ubiegłej kadencji pani poseł jest członkiem sejmowej Komisji Polityki 
Społecznej i Rodziny oraz podkomisji do spraw pomocy społecznej. Myślę, że będzie też 
takim dobrym łącznikiem między tematami, którymi będzie zajmowała się nasza Komi-
sja oraz Komisja Polityki Społecznej i Rodziny. 
Chciałbym także zgłosić na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji pana posła Hen-

ryka Smolarza. Pan poseł Henryk Smolarz jest członkiem Komisji Polityki Społecznej 
i Rodziny, ale przede wszystkim był wieloletnim dyrektorem Kasy Rolniczego Ubezpie-
czenia Społecznego i mam nadzieję także, że jako szef tego ważnego urzędu centralnego 
będzie też taką osobą, która będzie działała na rzecz osób starszych w środowisku wiej-
skim, na obszarach wiejskich. 
Serdecznie rekomenduję te dwie kandydatury. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Czy pani posłanka Marzena Okła-Drewnowicz wyraża zgodę na kandydowanie? 
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Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (PO):
Tak. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Czy pan poseł Henryk Smolarz wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Henryk Smolarz (PSL):
Tak, wyrażam. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Bardzo proszę, pan poseł. 

Poseł Waldemar Andzel (PiS):
Dziękuję. Chciałbym zgłosić w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość panią profesor, 
panią poseł Józefinę Hrynkiewicz. Nie będę już przedstawiał dokonań i doświadczenia. 
Przedstawiłem je już wcześniej. Pani profesor też się zaprezentowała. Dziękuję bardzo. 
Myślę, że będzie doskonale reprezentowała Sejm i interesy osób starszych w Komisji 
Polityki Senioralnej. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Chciałbym w kwestii formalnej dopytać się o imię pani profesor, bo ja… 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Józefa. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Józefa. I to jest poprawnie. Rozumiem, że chodzi o panią profesor. Czy pani profesor 
wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Tak, wyrażam. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Pani profesor wyraziła zgodę na kandydowanie. Mamy już w tej chwili troje kandydatów. 
Bardzo proszę, pan przewodniczący Borkowski. 

Poseł Jerzy Borkowski (TR):
Dziękuję bardzo. Panie marszałku, w imieniu Klubu Twój Ruch zgłaszam kandyda-
turę posła Andrzeja Lewandowskiego. Jest to wieloletni samorządowiec i poseł obecnej 
kadencji. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Czy pan poseł Lewandowski wyraża zgodę? 

Poseł Andrzej Lewandowski (TR):
Tak, wyrażam. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. To już jest czwarta propozycja? I mamy jeszcze propozycję pana posła Balta. 
Bardzo proszę. 

Poseł Marek Balt (SLD):
Czy jeszcze raz mm powtórzyć? 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Tak, bo to się nagrywa. 

Poseł Marek Balt (SLD):
Dobrze. W imieniu Klubu Sojusz Lewicy Demokratycznej mam przyjemność zgłosić pana 
posła Tadeusza Tomaszewskiego. Jest członkiem parlamentu od 1997 r. Od tego czasu 
zajmuje się sprawami społecznymi. Jest członkiem Komisji Polityki Społecznej i Rodziny. 
Jest znany ze swojego dorobku i doświadczenia, więc myślę, że tyle wystarczy, jeśli cho-
dzi o przedstawienie. Dziękuję. 
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Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. To już jest piąta propozycja. Jeszcze pan poseł Borkowski? 

Poseł Jerzy Borkowski (TR):
Przepraszam bardzo, chciałbym zgłosić sprzeciw wobec tej kandydatury, ponieważ według 
parytetów, które przysługują klubom, nazwijmy to, stanowisk funkcyjnych w komisjach, 
Sojusz Lewicy Demokratycznej ma więcej niż Twój Ruch i stąd mój sprzeciw. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Rozumiem, ale nie ma takiej formuły, aby sprzeciwić się kandydaturze. 

Poseł Jerzy Borkowski (TR):
Chciałem  tylko  zwrócić  uwagę na zachowanie  parytetów,  jeżeli  chodzi  o stanowiska 
funkcyjne w komisjach. Nie mam oczywiście nic przeciwko kandydatowi. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dobrze, ale  ja nie udzieliłem teraz głosu, a chciałem wytłumaczyć, że można określić 
swój stosunek do tej kwestii podczas głosowania. I to jest czwarta propozycja. Pytałem 
pana posła Lewandowskiego. Wyraził zgodę. A pan poseł Tomaszewski? 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Tak, wyrażam zgodę. Chciałem tylko dodać, że jestem członkiem Sejmu od 1993 r. Mam 
zaszczyt być również szefem stałej podkomisji do spraw współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. W Komisji Polityki Społecznej i Rodziny byłem też wiceprzewodniczą-
cym. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję bardzo. Mamy jeszcze kolejne zgłoszenie? Bardzo proszę. 

Poseł Kazimierz Ziobro (SP):
O ile  regulamin  pozwala,  panie marszałku… Reprezentuję  Klub  Solidarna  Polska. 
Jestem solo, więc egoistycznie zgłaszam siebie. Argumentacja dlaczego? Małe jest piękne, 
to po pierwsze. Partia rozwojowa, to po drugie. Przechodząc do konkretów, chcę repre-
zentować tych ludzi, którzy walczyli o wolną Polskę i zostali zepchnięci na margines 
życia, są w wieku senioralnym. To po pierwsze. 
Po drugie, chciałbym dołożyć wszelkich starań, żeby zaktywizować właśnie tych ludzi 

50+. Byłem dyrektorem powiatowego urzędu pracy przez kilkanaście, prawie 20 lat, 
w związku z czym nabyłem doświadczenia. Jestem na tyle komunikatywny, znam pro-
blemy, więc uważam, że – może nieładnie chwalić się – mam predyspozycje do tego, żeby 
pełnić tę funkcję. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję bardzo. Rozumiem, że zgłoszenie swojej własnej kandydatury nie jest wyklu-
czone w regulaminie. Jest tym samym wyrazem akceptacji dla zgłoszonej kandydatury. 
Czyli wyraża pan zgodę? 

Poseł Kazimierz Ziobro (SP):
Tak jest. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. W tej sytuacji mamy 6 kandydatur na 4 miejsca. Proponuję, abyśmy prowa-
dzili głosowanie tym razem zgodnie z kolejnością zgłoszeń. Czy jest sprzeciw wobec tej 
propozycji? Nie ma. 
W tej sytuacji przechodzimy do głosowania. Kto jest za kandydaturą pani posłanki 

Marzeny  Okły-Drewnowicz  na funkcję  zastępcy  przewodniczącego  Komisji,  proszę 
o podniesienie ręki. 22 głosy za. Kto jest przeciw? Nikt nie jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Także nie ma. 
Dziękuję. Stwierdzam, że pani posłanka została wybrana na funkcję zastępcy prze-

wodniczącego. 
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Kto jest za wyborem na funkcję zastępcy przewodniczącego pana posła Henryka Smo-
larza, proszę o podniesienie ręki. 22 głosy za. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się 
wstrzymał? Także nie ma. 
Stwierdzam, że pan poseł Henryk Smolarz został wybrany na funkcję zastępcy prze-

wodniczącego Komisji. 
Kto jest za wyborem na funkcję zastępcy przewodniczącego Komisji pani posłanki 

Józefy Hrynkiewicz, proszę o podniesienie rąk. 22 osoby. Dziękuję. Kto jest przeciwny? 
Nie ma. Kto się wstrzymał? Nie ma. 
Stwierdzam,  że pani  posłanka  Józefa  Hrynkiewicz  została  wybrana  na funkcję 

zastępcy przewodniczącego Komisji. 
Kto jest za wyborem pana posła Andrzeja Lewandowskiego na funkcję zastępcy prze-

wodniczącego Komisji, proszę o podniesienie rąk. 13 głosów za. Kto jest przeciwny? 

Sekretarz Komisji Elżbieta Przybylska:
8 głosów. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Kto się wstrzymał? Nie ma. 
Stwierdzam, że pan przewodniczący Andrzej Lewandowski został wybrany na funk-

cję zastępcy przewodniczącego Komisji. 
W tej sytuacji dalszych głosowań nie przeprowadzamy, ponieważ został wyczerpany 

limit zakreślony przez Komisję. Dokonaliśmy wyboru 4 zastępców przewodniczącego 
Komisji. Gratuluję wyboru przewodniczącemu i zastępcom przewodniczącego. 

Poseł Kazimierz Ziobro (SP):
Panie marszałku, można? 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Tak. 

Poseł Kazimierz Ziobro (SP):
Panie marszałku, skoro można było głosować na każdego kandydata odrębnie, to myślę, 
że powinien pan doprowadzić głosowanie do końca i dopiero, porównując liczbę głosów, 
orzec, kto zasiądzie w prezydium Komisji. Może się mylę, ale takie jest moje zdanie. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Odczytywałem na początku posiedzenia regułę, że dokonanie wyboru powoduje sku-
teczne zakończenie głosowania i nie przeprowadza się dalszych głosowań. Takie reguły 
zawsze obowiązywały przy wyborze prezydium komisji. Ale skoro pojawił się taki wnio-
sek, poddam ten wniosek pod głosowanie. Czy Komisja chce, aby głosowanie było kon-
tynuowane? Proszę o podniesienie rąk, kto jest za. 

Sekretarz Komisji Elżbieta Przybylska:
5 głosów. 

Wicemarszałek Sejmu Cezary Grabarczyk:
Dziękuję. Kto jest przeciw? 15 głosów. Kto się wstrzymał? Nikt się nie wstrzymał. 
Stwierdzam, że wniosek nie uzyskał większości. 
Gratuluję jeszcze raz wybranym – przewodniczącemu i zastępcom. 
Dziękuję, zamykam posiedzenie.


